Dear Dr. Glen T. Martin, colleague, good health to you! 

Inevitably, a historically calendar countdown is taking place, and the unevenness of the current stage of evolution is becoming increasingly obvious, which cannot do without a critical moment of transition to another state. 

It is necessary to state with sadness that the intertwining of geopolitical confrontations and the military actions generated by them are increasingly destroying the noospheric (reasonable) component of civilization from within. And the reason for all this is the lack of political elites, national leaders and scientific communities of an idea that everyone understands about the ideal reference point of a possible equally just future, provided that the evolution of society is globally manageable. Apparently, the peoples and states of the modern world will have to adopt the formula of a single Constitutional form of coordinating the interests of countries, states and nations, based on a deep understanding of the objective unconditionality of observing the law of universal harmony of the Universe. Constitutional universality, in our opinion, can be ensured by the balance of the basic laws of Nature, the Cosmos and humanity, embodied in the formula of Noospheric Socialism, which will determine the actual preservation of humanity, avert it from self-destruction.

We assert that socialism and various variants of the design of communism are only search variants of the natural objective striving of mankind for justice along the path of harmonious development of civilization, the inevitable formation of social harmony - NOOSPHERISM. We affirm that NOOSPHERISM IS THE FIFTH SOCIO–ECONOMIC FORMATION in which "socialism" is a historical variant of the conscious construction of NOOSPHERISM. ©Vladimir Ivanovich Onoprienko, Russia, Moscow.

I support your statement that "... the world system itself destroys spiritual development and generates violence, corruption and environmental destruction. We need a world system outside of capitalism and outside of militarized ethnic states if we want to promote the spiritual growth of humanity...".

P.S. My point of view on the priority in a series of social formations of NOOSPHERISM was commented on by Academician Alexander Ivanovich Subetto, well-known in Russia and in the world, in his letter.

I attach this letter to Alexander Ivanovich Subetto in the Appendix in two languages: Russian and English (machine translator). Take this into consideration, dear Colleague.

I wish you all the best and harmony in your soul and in the community of your relatives and friends.

Doctor of Sciences, Professor Vladimir Onoprienko

https://www.famous-scientists.ru/4531/
application

LETTER OF SUBETTO A.I.

LETTER FROM V.I. ONOPRIENKO

FROM AUGUST 1, 2022

Dear Vladimir Ivanovich!

I read your letter to Glen T. Martin!

In general, I support this letter taking into account the peculiarities of the cognitive matrix you use in cognition and attitude to the world.

I believe that Noospherism, like "Communism" (as a result of the transition from "prehistory" to "true history" according to Marx), go as categories, beyond the "formational logic" of Marx, and there is a new paradigm of history (only according to the theory of A.I. Subetto, "communism" is a new paradigm of history, as a controlled history, on the grounds of the Internal Logic of the Social Development of Mankind, and "Noospherism" is a new paradigm of history, as the history of a new – noospheric – quality in the form of controlled socio–natural evolution already on the grounds of the Great Logic of Socio–Natural Evolution, i.e. it is no longer the history of Humanity, but the history of the Noosphere, as a new quality of the Biosphere, in which the collective Mind of Humanity becomes the "Mind-for-the Biosphere, Earth, Cosmos", and begins to control socio-natural evolution).

Why is the Biosphere and the planet Earth, as superorganisms, i.e. Nature, so imperative of the strategy of its ecological survival on Earth to humanity?

Because the first phase of the Global Ecological Catastrophe, into which the global ecological crisis at the turn of the 80s - 90s of the twentieth century passed according to A.I. Subetto, set Ecological Limits not only to the entire system of the market capitalist form of economic (ecological) nature consumption, but, importantly, to the entire system of the Spontaneous History of mankind moreover, in its autonomous form of development, when it "looked" at "nature" as a supplier of resources and energy.

Noospherism is a New Way of human development based on Scientific Management of Socio-Natural Evolution by the Collective Mind of Mankind, in turn based on:

• Noospheric Ecological Spiritual Socialism;

• the primacy of the Law of Cooperation over the Law of Competition;

• a scientific and educational society in which education is the "basis of the basis" of spiritual and material reproduction, and science acquires the mission not only of a productive force in the reproduction of society, but also of a system for ensuring scientific adequacy in the management of such a complex object of management as Socio-Biospheric, or socio-natural, evolution;

• on the primacy of public ownership of the means of production, including capital, over private property, bearing in mind the terrible warning in 1973 by B. Commoner in the book "The Closing Circle": technologies based on private property destroy the main wealth of mankind – the ecosphere;

• on the planetary (noospheric) cooperation of ethnic peoples

• A world without Wars and Violence.

Therefore, "Noospherism" according to A.I.Subetto is not only a new scientific and ideological system and scientific ideology of the XXI century, but it is also a new way of human development, a strategy for its ecological survival, and a program for the formation of Noospheric Megascience, Noospheric Culture and Noospheric Education and Upbringing System, a Noospheric paradigm revolution in the Mind and meaning of being, which I have called "The Genera of the Real–Noospheric–Mind."

Dear Vladimir Ivanovich!

You can make this letter of mine to you as an attachment to your email to Glen, and also publish it in the form of an "Open Letter" in your journal "Noosphere. Society. A man."


Your Alexander Ivanovich Subetto

August 1, 2022

https://ru.wikipedia.org/wiki/Субетто,_Александр_Иванович
Глубокоуважаемый доктор Глен Т.Мартин, коллега, здравия вам! 

Неизбежно происходит исторически календарный отсчёт времени, всё очевиднее становится неравномерность современного этапа эволюции, которая не может обойтись без критического момента перехода в другое состояние. 

Приходится с грустью констатировать, что переплетение геополитических противостояний и порождаемых ими военных действий всё больше  разрушает изнутри ноосферную ( разумную)  составляющую цивилизации. И всему этому причиной является отсутствие у политических элит, национальных предводителей и научных сообществ понятного всем представления  об  идеальном ориентире возможного равносправедливого будущего при условии глобальной управляемости эволюции общества. Видимо, народам и государствам современного мира придется принять формулу единой Конституционной формы согласования интересов стран, государств и наций, основанную на глубоком понимании объективной безусловности соблюдения закона всеобщей гармонии Вселенной. Конституционная всеобщность, по нашему мнению, может быть обеспечена сбалансированностью  основных законов Природы, Космоса и человечества, воплощенных в формуле Ноосферного социализма, что определит собственно сохранение человечества, отвратит его от самоуничтожения.

Мы утверждаем, что социализм и разные варианты проектирования коммунизма являются лишь поисковыми вариантами естественного объективного стремления человечества к справедливости по пути гармоничного развития цивилизации, неизбежного  образования общественной гармонии - НООСФЕРИЗМА. Мы утверждаем: НООСФЕРИЗМ – ЭТО ПЯТАЯ ОБЩЕСТВЕННО-ЭКОНОМИЧЕСКАЯ ФОРМАЦИЯ, в которой «социализм» является историчным одним из вариантов осознанного строительства НООСФЕРИЗМА. ©Оноприенко Владимир Иванович, Россия, Москва.

Поддерживаю Ваше высказывание о том, что «…сама мировая система уничтожает духовное развитие и порождает насилие, коррупцию и разрушение окружающей среды. Нам нужна мировая система вне капитализма и вне милитаризованных этнических государств, если мы хотим способствовать духовному росту человечества…».

P.S. Мою точку зрения на приоритетность в череде общественных формаций НООСФЕРИЗМА прокомментировал известный в России и в мире Академик Субетто Александр Иванович своим письмом.
Данное письмо Субетто Александра Ивановича прилагаю в Приложении текстом на двух языках: на русском и английском ( машинный переводчик). Примите это к сведению, уважаемый Коллега.

Всего вам доброго и гармонии в вашей душе и в сообществе Ваших родных и знакомых.

Доктор наук, профессор Владимир Оноприенко
ПРИЛОЖЕНИЕ
ПИСЬМО СУБЕТТО А.И.
ПИСЬМО В.И.ОНОПРИЕНКО

ОТ 1 АВГУСТА 2022 ГОДА

Дорогой Владимир Иванович!

Прочитал твое письмо Глену Т.Мартину!

В целом поддерживаю это письмо с учетом особенностей используемой тобою когнитивной матрицы в познании и отношению к миру.

Я считаю, что Ноосферизм, как и «Коммунизм» (как результат перехода от «предыстории» к «подлинной истории» по Марксу), выходят как категории, за пределы «формационной логики» Маркса, а есть новая парадигма истории (только по теории А.И.Субетто «коммунизм» есть новая парадигма истории, как управляемая история, по основаниям Внутренней Логики Социального Развития Человечества, а «Ноосферизм» – новая парадигма истории, как истории нового – ноосферного – качества в виде управляемой социоприродной эволюции уже по основаниям Большой Логики Социоприродной Эволюции, – т.е. уже история и не Человечества, а история Ноосферы, как нового качества Биосферы, в котором коллективный Разум Человечества становится «Разумом-для-Биосферы, Земли, Космоса», и начинает управлять социоприродной эволюцией).

Почему так поставлен Биосферой и планетой Земля, как суперорганизмами, т.е. Природой, перед человечеством так императив стратегии его экологического выживания на Земле?

Потому что первая фаза Глобальной Экологической Катастрофы, в которую перешел по А.И.Субетто глобальный экологический кризис на рубеже 80-х – 90-х годов ХХ-го века, поставила Экологические Пределы не только всей системе рыночно-капиталистической формы хозяйственного (экологического) природопотребления, но, что важно, всей системе Стихийной Истории человечества, причем в её автономной форме развития, когда она «смотрела» на «природу», как на поставщика ресурсов и энергии.

Ноосферизм есть Новый Путь развития человечества на базе Научного Управления Социоприродной Эволюцией со стороны Коллективного Разума Человечества, в свою очередь основывающегося на:

· Ноосферном Экологическом Духовном Социализме;

· примате действия Закона Кооперации над Законом Конкуренции;
· научно-образовательном обществе, в котором образование есть «базис базиса» духовного и материального воспроизводства, а наука приобретает миссию не только производительной силы в воспроизводстве общества, но и системы обеспечения научной адекватности в управлении таким сложным объектом управления, каким является Социо-Биосферная, или социоприродная, эволюция;
· на примате общественной собственности на средства производства, в том числе и на капитал, над частной собственностью, памятуя грозное предупреждение в 1973 году Б.Коммонера в книге «Замыкающийся круг»: технологии на базе частной собственности уничтожают главное богатство человечества – экосферу;
· на планетарной (ноосферной) кооперации народов-этносов

· Мире без Войн и Насилия.

Поэтому «Ноосферизм» по А.И.Субетто – это не только новая научно-мировоззренческая система и научная идеология XXI века, но это и новый путь развития человечества, стратегия его экологического выживания, и программа становления Ноосферной Меганауки, Ноосферной Культуры и Ноосферной Системы Образования и Воспитания, Ноосферная парадигмальная революция в Разуме и смысла бытия, которые я назвал «Родами Действительного – Ноосферного – Разума».

Дорогой Владимир Иванович!

Можешь это мое письмо тебе сделать приложением к своему электронному письму к Глену, а также опубликовать в форме «Открытого письма» в своём журнале «Ноосфера. Общество. Человек».

	
	Твой Александр Иванович Субетто

1 августа 2022 года


